
Algemene beschouwingen 2024 

Voorzitter, geachte leden van de raad en college, geacht publiek en inwoners van Baarn, 

Alweer mijn derde algemene beschouwingen. Dat betekent dat we halverwege deze 

raadsperiode zijn. Een mooi moment om even terug te blikken en vooruit te kijken.  

Terugkijkend concluderen wij dat achterstanden zijn aangepakt en goede stappen 

voorwaarts worden gemaakt. Ik benoem graag de duurzame huisvestingsplannen voor onze 

vele scholen, het op orde brengen van het beheer van de openbare ruimte en de 

vlotgetrokken woningbouwprojecten. We hebben oog voor onze inwoners, ook zeker voor 

hen die het minder breed hebben. Daarnaast wordt onze communicatie en participatie 

steeds volwassener. Met een benaderbaar en inwonergericht bestuur kunnen we echt 

spreken van een nieuwe bestuurscultuur. Ook de financiën zijn uitstekend op orde, een 

huzarenstukje in het licht van de lastige financiële periode die eraan zit te komen.   

De landelijke en Europese verkiezingen liggen recent achter ons. Wij zijn blij met de extra 

Europese zetel en de stemmen in Baarn, maar als progressieve sociaal liberalen moeten we 

toch nog eens goed in de spiegel kijken. Het is te makkelijk om alleen te zeggen dat 

Nederland een ruk naar rechts heeft gemaakt. Dat klinkt alsof het ons is ‘overkomen’.  

Vlak na de landelijke verkiezingen verscheen er een interessant artikel in de Correspondent 

van Rob Wijnberg met de titel: “De zege van de PVV laat zien: als vooruitgang geen verhaal 

heeft, vertelt het verleden waar we naartoe gaan”. Dit artikel beschrijft de opkomst van ‘het 

nostalgisch nationalisme’ als een wereldwijde politieke stroming. Het verlangen naar een 

verleden waarin volk en vaderland nog niet bedreigd werden door grensoverschrijdende 

problemen. Terugkeren naar een tijd waarin de wereld nog ‘een bodemloze hulpbron en een 

oneindige afvalbak’ was. Een tijd waarin de bevolking nog autochtoon en het boerenleven 

nog romantisch was. Vooruitgang, aldus de nostalgisch nationalisten, is terugkeren naar dat 

verleden. Een geïdealiseerd verleden, wat niet terug kán keren. Maar wel een aantrekkelijke 

luchtspiegeling voor velen. Daar zouden wij als progressieven dus een aanlokkelijk verhaal 

over vooruitgang tegenover moeten kunnen plaatsen. Niet van een toekomst vol 

doemscenario’s, waarin vooral het woord ‘minder’ de boventoon voert. Maar van een 

toekomst met kansen, vrijheid voor het individu en ook globalisering, een duurzame 

leefomgeving, economische groei etc.  

Wat is dan ons toekomstverhaal voor Baarn? Wij gaan voor een gemeente waar iedereen 

zijn plek kan vinden om te wonen, zichzelf te zijn en prettig te leven. Daarvoor moeten we 

niet alleen op korte termijn de zaken goed regelen, maar ook een visie ontwikkelen voor de 

komende 40-50 jaar. En in de realisatie van dit toekomstbeeld valt D66 Baarn altijd terug op 

de drie kernwaarden: positief, ambitieus en open.  

Waar ligt onze ambitie dan in deze algemene beschouwingen?  Op duurzaamheid, wonen en 

jeugd. 

Wij willen dat het college nu doorpakt op duurzaamheid en zullen daarop blijven sturen. We 

zien ook nog steeds de voordelen van een burgerberaad over duurzaamheidsmaatregelen. 

Na de peilnota van het college hierover is het echter oorverdovend stil geworden. De 

portefeuillehouder gaf vorige week aan een signaal van de raad nodig te hebben als we 

alsnog een burgerberaad willen. We zijn dus benieuwd hoe de raad hierover denkt. Verder 

willen we graag dat inwoners van Baarn zélf invloed kunnen uitoefenen op hun afvaltarieven 

door de invoering van gedifferentieerde tarieven (Diftar). Hoe minder restafval je produceert, 

hoe minder je betaalt. Wel zo eerlijk. We zullen hiervoor met een motie komen.  



Onze ambitie ligt ook op het gebied van wonen. De mogelijkheden voor flexibele 

woonvormen en de eventuele ontwikkelingen langs De Geerenweg, waartoe wij eerder 

opriepen, worden meegenomen in een locatieonderzoek waarvan we dit jaar de uitslag 

verwachten. En mocht dat niet kloppen, dan horen we dat graag van het college (met een 

hele goede uitleg…).  

Op een ambitieus wensenlijstje van D66 mag onze jeugd niet ontbreken! We kijken erg uit 

naar de jeugdagenda die na het reces op de agenda staat en hopen dat daarin bijvoorbeeld 

ook aandacht is voor hoe we jongeren meer in contact kunnen brengen met cultuur. In deze 

algemene beschouwingen willen we bovendien specifiek aandacht vragen voor de 

gezondheid van jongeren. Het Trimbos-instituut luidde eind vorig jaar de noodklok over 

vapende jongeren. Ook in Baarn wordt op middelbare scholen gevapet, zo horen we van 

kinderen uit die leeftijdsgroep. D66 Baarn zet in op positieve gezondheid. Dat houdt in dat 

we niet de afwezigheid van ziekte centraal stellen, maar, in dit geval, het vermogen van 

jongeren om met de fysieke, emotionele en sociale uitdagingen in het leven om te gaan. We 

zijn benieuwd of het college hierover met de scholen en sportverenigingen in gesprek wil 

gaan.  

Naast ambitieus en positief wil ik tot slot ook open zijn. Het is namelijk soms best lastig om 

positief en ambitieus te blijven. Sommige dossiers zijn slepend, met verwarrende 

besluitvorming die moeilijk uitlegbaar is aan de inwoners van Baarn, zoals de Speeldoos en 

de Wintertuin. Het bruisende culturele leven is de kracht van Baarn! Laten we dat niet 

vergeten en deze dossiers voortvarend oppakken en afronden.    

 

Terugkijkend ben ik trots op wat we samen voor elkaar hebben gekregen en kijk ik met 

plezier en vol goede moed vooruit naar de komende twee jaar.  

 

 

Vragen aan de raad:  

- Is er draagvlak in de raad voor een burgerberaad duurzaamheid?  

Vragen aan het college:  

- Klopt het dat we dit jaar nog uitsluitsel krijgen over het locatieonderzoek?  

- Is het college bereid met scholen en sportverenigingen in gesprek te gaan over de 

aanpak van vapen?  

- Eventueel reactie op motie diftar 

https://www.trimbos.nl/actueel/nieuws/vapen-en-roken-jongeren-doen-het-allebei/

